
ACTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA ESPECIAL DE COMPTES DE DIA 16 
D’OCTUBRE DE 2023.-

A les 13,05  hores  del  dia 16 d’octubre de 2023, es reuneixen a la sala de sessions de les 
oficines  municipals,  a  l’efecte  de  celebrar  sessió  ordinària  de  dita  Comissió,  en  primera 
convocatòria, sota la Presidència del Sr. Batle,  Salvador Femenias Riera, i amb assistència del 
Secretari, Francisco González Benito, els  Srs. regidors que es ressenyen a continuació i que són:

Sr. Miquel Jaume Horrach (presencialment).
Sr. Víctor Manuel López (telemàticament per sistema Zoom).
Sra. Catalina Gibert Riera (presencialment).
Sr. Gabriel Sancho Sbert (presencialment).
Sr. Pere Josep Bauçà Ferrer (telemàticament per sistema Zoom).

No assisteixen: --
                 

A continuació, es passen a tractar els diferents temes que figuren a l’ordre del dia.

1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-

S'aprova, per la unanimitat del número legal dels regidors de la Comissió (6), d'acord 
amb el que disposa l'article 91.4 de Llei Balear Municipal i de Règim Local, 20/2006 de 15 de 
desembre, l'acta corresponent a la sessió celebrada amb data 18-9-2023.

2.- DICTAMEN DEL COMPTE GENERAL 2022.-

Per a aquest altre punt de l'ordre del dia pren la paraula el regidor d'Hisenda, Miquel 
Jaume, informant que aquest Compte s'ha tancat aquest any una mica més tard que l'anterior, a 
causa de les eleccions múltiples que hi ha hagut. I continua dient que ara es tracta de posar 
l’expedient en exposició pública, mitjançant un anunci al BOIB.

Després ve el torn per a l'altre grup municipal, diferent del de l'equip de Govern, i és el  
portaveu de Més ,  Pere Josep Bauçà,  qui intervé interessant-se per  una sèrie  de partides  de 
despeses que apareixen dins la pàgina 28 del document en qüestió relatiu a l'Ajuntament, sota el 
rètol “A famílies i institucions sense ànim de lucre”. El regidor ponent diu a l'esmentat regidor de 
Més que consultarà l'empresa que va elaborar els llistats, i l'interventor assenyala per part seva 
que  es  tracta  de  transferències  corrents,  normalment  subvencions  que  dóna  l'Ajuntament  a 
associacions. Novament intervé el representant de Més a la Comissió, el qual es refereix ara a la 
pàgina  35  del  document  en  examen,  on  es  reflecteixen  una  sèrie  de  quantitats,  de  quantia 
important en la seva opinió, sota el rètol de “Altres ingressos”. Sobre això, el ponent Miquel 
Jaume diu a Pere Josep Bauçà que també donarà resposta al portaveu de Més, quan ho esbrini; si  
bé apunta el regidor d'Hisenda que el detall de cada ingrés figurarà segurament a la comptabilitat  
municipal.

Acabades així les intervencions dels grups, el Sr. Batle sotmet a votació el dictamen del 
Compte General municipal de 2022, el qual resulta aprovat amb 5 vots a favor (PI) i 1 abstenció 
(Més).    

3.-APROVACIÓ DE MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA PER SUPLEMENT DE 
CRÈDIT.-

Per aquest altre punt de l'odre del dia pren la paraula també el regidor d'Hisenda, Miquel 
Jaume, dient que ara ja se sap l'import del romanent líquid de tresoreria i el destí que s'hi vol  
donar; per la qual cosa, es té la intenció que aquest romanent no passi a l'any que ve, afegeix C
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Miquel, sinó que es pugui anar col·locant a les partides pressupostàries en què pugui fer falta. La 
qual  cosa  no  vol  dir,  continua  el  ponent,  que  els  doblers  corresponents  es  gastin,  sinó  que 
probablement  es  poden  acumular  als  de  l'any  que  ve;  però  s'hauran  evitat  possibles 
modificacions de crèdit, per mitjançant moure doblers a determinades partides, des d'altres en 
què ja no s'usarà el que queda del pressupostat, com seria el cas de la corresponent al vehicle 
elèctric, conclou dient el regidor ponent.

Acabada la intervenció anterior i en no haver-ne d'altres, el Sr. Batle sotmet a votació el 
dictamen sobre la proposta d'aprovar la modificació de crèdit  núm. 6/2023 que dóna títol  al 
present punt de l'ordre del dia i que figura signada a l'expedient; el qual resulta favorable amb 5 
vots a favor (PI) i 1 abstenció (Més).

4.- APROVACIÓ DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDITS.-

Per  aquest  altre  punt  de  l'ordre  del  dia  torna  a  prendre  la  paraula  també  el  regidor 
d'Hisenda, Miquel Jaume, que ara es refereix a una sèrie de pagaments que es van fer sense 
consignació pressupostària el 2022 i que es tracta de col·locar-los al Pressupost municipal  en 
vigor, amb el crèdit corresponent, perquè no acabin dins el compte 555.

Després de l'exposició anterior, el Sr. Batle sotmet a votació el dictamen sobre la proposta 
d'aprovar la modificació de crèdit núm. 7/2023 que dóna títol al present punt de l'ordre del dia i 
que figura signada a l'expedient; el qual resulta favorable amb 5 vots a favor (PI) i 1 abstenció 
(Més).

5.- ALTRES.-

A) Moció de MÉS PER PETRA, amb número de registre municipal d’entrada 513 i data 
5-10-2023, relativa a l’esport a Petra.

Actua com a ponent per a aquest assumpte, el portaveu de Més, Pere Josep Bauçà, que 
informa que la present moció ha estat consensuada amb els regidors de l'equip de Govern, Victor 
Manuel López i Magdalena Márquez; el primer dels quals anuncia el vot favorable de l'equip de 
Govern pel que fa a la moció que es transcriu literalment a continuació:

“Moció dels grups que formen el Consistori de Petra, Més i el Pi, per ratificar el compromís 
d’aquest ajuntament en la promoció de la igualtat en l’esport i en la implementació de protocols 
per evitar el sexisme i les agressions sexuals en l’àmbit esportiu. Per aquest motiu, plantejam 
l’adopció dels següents acords:

1.- Comprometre’s amb les esportistes del nostre municipi, amb les associacions de dones i amb 
el moviment feminista en erradicar les violències sexuals del nostre poble.

2.-  Acompanyar els  diferents clubs esportius del nostre municipi en la implementació de les 
mesures d’igualtat que ja han estat adoptant i dotar-los de les eines i els recursos que permetin 
el seu desenvolupament de forma òptima.”
 

Després  el  Sr.  Batle  sotmet  a  dictamen  la  moció  a  dalt  referenciada,  el  qual  resulta 
favorable a aquesta, per unanimitat del número legal de regidors de la Comissió (6).

B) Moció de MÉS PER PETRA, amb número de registre municipal d'entrada 526 i data 
11-10-2023, sobre la supressió del requisit lingüístic a la sanitat Balear.

També actua com a ponent per a aquest assumpte, el portaveu de Més , Pere Josep Bauçà, 
presentant la moció que es transcriu a continuació:
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Moció en defensa de la llengua catalana La supressió del requisit lingüístic a la sanitat confirma 
que la llengua catalana, pròpia de les Illes Balears, continua sent menystinguda i perseguida. La 
situació  de  la  llengua  catalana  a  Illes  Balears  en  la  majoria  d’àmbits  d’ús  general  és 
extremament crítica. Per això, decisions com la del Govern de suprimir el requisit lingüístic 
contribueixen i agreugen la precarietat del català a més d’accelerar el procés de substitució 
lingüística  que  pateix  la  societat  de  les  Illes  Balears.  Per  tot  això,  el  grup  de  MÉS  PER 
MALLORCA planteja l’adopció dels següents acords:

1.- Refermar el compromís dels grups polítics del consistori de Petra amb la llengua catalana, 
pròpia de les Illes Balears, que es troba encara en situació de desavantatge, i reclamar que es 
faci un esforç més gran per part de les institucions per garantir els drets lingüístics de tota la 
població.

2.-  Per  fer  possible  l’acord  anterior,  instar  al  Consell  de  Mallorca  a  recuperar  la  direcció 
insular de política Lingüística i al Govern de les Illes Balears a retirar de forma immediata el 
decret que suprimeix el requisit lingüístic a la sanitat pública.

3.-  Rebutjar  qualsevol  intent  de  tornar  enrere  les  mesures  de  promoció  del  valorització, 
normalització, coneixement i ús del català. Per això, demana al Parlament de les Illes Balears 
que rebutgi la proposició de llei “de creación de la Oficina de Garantía de Libertad Lingüística 
en las Islas Baleares”.

Al torn per a l'altre grup municipal, el portaveu de l'equip de Govern Miquel Jaume diu 
que aquest grup no té ara mateix una postura definida sobre la moció anterior; i anuncia que 
aquesta postura serà expressada al Plenari, per la qual cosa ara es decanta per l'abstenció del PI 
en aquest cas. Llavors sol·licita l'ús de la paraula el Secretari municipal, avisant que l'abstenció 
dels regidors de l'equip de Govern implica que la moció surti dictaminada favorablement de la 
Comissió, quan aquesta moció conté alguns aspectes de legalitat dubtosa. El funcionari esmentat 
es refereix a una utilització que pot ser equívoca de la paraula “pròpia” per referir-se a la llengua 
catalana, en el sentit d’exclusiva de les Illes Balears; una cosa que no se sosté ni a la pràctica, ni 
a la Història,  ni  jurídicament,  ja que com a mínim hi hauria 2 llengües,  afirma el  Secretari. 
L'opinió anterior és compartida pel primer tinent de Batle, Miquel Jaume, i també per la regidora 
Catalina Gibert, que explica que l'expressió s'entén referida a la variant del català pròpia de les 
Balears. La següent observació del Secretari municipal es refereix al requisit lingüístic del català, 
sobre el qual afirma el funcionari esmentat que, tal com està plantejat actualment aquest requisit,  
té una incidència de dubtosa legalitat sobre el  dret fonamental d'accés als càrrecs públics en 
condicions  d'igualtat,  sense  que  pugui  prevaler  discriminació  per  alguna  circumstància  o 
condició personal o social, com pot ser la llengua (article 23.2 de la Constitució, en connexió 
amb la  doctrina  emanada pel  Tribunal  Constitucional,  a  la  seva  sentència  sobre l'Estatut  de 
Catalunya, en interpretar la cooficialitat lingüística de l'article 3.2 de la Constitució, com a no 
preferència dels poders públics per cap de les dues cooficials).

Després de l'informe verbal anterior i no havent-hi posteriors intervencions procedents 
dels grups municipals, el Sr. Batle sotmet a votació el dictamen sobre la 2a moció del grup Més ;  
el qual acaba resultant favorable amb 1 vot a favor ( Més ) i 5 abstencions (PI).

No es plantegen altres assumptes per dictaminar, per la qual cosa i acabats els assumptes 
inclosos a l’ordre del dia, el President dóna per acabada la sessió essent les 13,34 hores, tot el 
qual jo certific com a Secretari.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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